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Heesch, 23 mei 2023

Inleiding
Op 26 april 2023 zijn door de fractie Lokaal schriftelijke vragen gesteld over 
toekomstbestendige sportverenigingen. Dat naar aanleiding van het in maart 2023 door het 
Register van Verenigingsbestuurders (RVVB) gepubliceerde onderzoeksrapport 
“Toekomstbestendigheid sportverenigingen”.  

De vragen:
1. Is het college bekend met dit onderzoek en de uitkomsten daarvan?
2. Is het college voornemens om de conclusies en aanbevelingen van het Register van 

Verenigingsbestuurders als genoemd in het onderzoeksrapport van 31 maart 2023 over 
te nemen?

3. Is het college bereid om dit rapport te delen met de lokale verenigingen en met hen in 
gesprek te gaan om te achterhalen of en op welke wijze aan deze verenigingen 
ondersteuning kan worden geboden op basis van de adviezen en aanbevelingen?

Beantwoording vragen
1. Ja, het college heeft kennisgenomen van het onderzoek.

2. Verschillende issues en conclusies uit dit landelijke onderzoek zijn ook in Bernheze in 
meer of mindere mate actueel. Veel van de in het onderzoek genoemde zaken hebben 
dan ook de aandacht van ons college (vaak al langere tijd). Deze zijn onderwerp van 
gesprek met onze sportverenigingen.
Voor de beeldvorming hierbij een samenvatting van door de gemeente ondernomen 
acties die aansluiten bij in het RVVB-onderzoek opgenomen onderwerpen:  

Voorkomen overbelasting verenigingsbestuurders & verenigingsondersteuning
• Het proces van subsidieaanvragen is voor alle vrijwilligersverenigingen zo 

laagdrempelig mogelijk gemaakt. Aanvragen hoeven slechts 1x per 3 jaar te 
worden gedaan, en de (financiële) verantwoordingsvoorwaarden zijn voor de 
meeste verenigingen geen extra belasting ten opzichte van de financiële 
verantwoording die men al voor de eigen interne verantwoording moet opstellen.

• Aan subsidieverlening worden geen aanvullende beleidsinhoudelijke verplichtingen 
verbonden, anders dan dat het geld besteed moet worden aan het laagdrempelig 
aanbieden van de sportactiviteiten (de ‘core business’) .

• De lijnen van clubs naar de gemeente zijn kort. Telefonisch en per mail zijn 
afdelingen en medewerkers direct bereikbaar. En er wordt maatwerk geleverd 
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bijvoorbeeld als het gaat om het geven van nadere toelichting op, of uitleg over 
beleid of besluiten. Waar nodig worden persoonlijke gesprekken gevoerd, ook 
buiten kantoortijden.

• Vanuit het Sportakkoord Bernheze (opgesteld samen met de meeste lokale 
sportverenigingen) worden combinatiefunctionarissen ingezet om verenigingen te 
ondersteunen bij de uitvoering van plannen/ambities. Dat kan op allerlei vlakken 
zijn. Verder zijn vanuit het nationale sportakkoord experts beschikbaar gesteld om 
clubs op meer specifieke onderwerpen te helpen. Denk bijvoorbeeld aan het 
fusietraject van drie sportverenigingen in Loosbroek tot een omni-sportvereniging.  

• Het gemeentelijke (sport)accommodatiebeleid is gestoeld op maatwerk. Dat begint 
bij een benadering per specifieke tak van sport (denk aan subsidiering op basis van 
clusters), waarbij waar nodig ook maatwerk per vereniging wordt toegepast bijv. 
wel/niet privatiseren van accommodaties).  

Verduurzaming en energie
• Verenigingen hebben de afgelopen periode diverse keren kunnen inschrijven voor 

gratis advies over de mogelijkheden om hun accommodaties te verduurzamen. 
Diverse verenigingen hebben van dat gemeenteaanbod gebruik van gemaakt. 

• Voor (sport)verenigingen is een gemeentelijke duurzaamheidslening beschikbaar. 
Daarmee kunnen clubs tegen een aantrekkelijk tarief verduurzamingsinvesteringen 
financieren. De rente en aflossing kunnen vanuit de verbruiksbesparingen worden 
gedaan, waarbij voldoende ruimte overblijft om ook de lasten van de vereniging te 
verlagen. Diverse verenigingen hebben hier gebruik van gemaakt, en de 
verwachting is dat de komende periode meer verenigingen volgen. Clubs worden 
hierover actief geïnformeerd.

3. Het rapport is beschikbaar als er om gevraagd wordt maar we zien geen reden om het 
rapport (actief) te delen. De lijnen naar onze sportverenigingen zijn kort. Over allerlei 
zaken hebben we contact. U kunt dan denken aan het proces van subsidieaanvragen 
en -verlening, het beheer en gebruik van accommodaties (o.a. onderhoud, privatisering, 
parkeren, multifunctioneel gebruik etc.), de uitvoering van het Sportakkoord Bernheze 
(inclusief de inzet daarbij van combinatiefunctionarissen), verduurzaming, samen 
werken aan een positief sportklimaat, etc.    
Via deze contacten hebben we een goed beeld van de situatie van onze verenigingen 
en daarmee ook van hun uitdagingen of problemen. We bieden verenigingen ook ruimte 
om het gesprek aan te gaan over eventuele nieuwe ontwikkelingen of uitdagingen waar 
zij mee worden geconfronteerd. 


